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Stuurgroep 6 december 2012
Gehinderd door de sneeuwval startte de Stuurgroep wat laat aan haar vergadering. Het was de eerste 
keer dat de nieuwe wethouder van de gemeente Groningen, Roeland van der Schaaf deelnam. De 
inmiddels oud-burgemeester van Hoogezand-Sappemeer, Yvonne van van Mastrigt, werd vervangen 
door de wethouder Frans Luijckx.

Twee onderwerpen stonden hoog op de agenda, namelijk -zoals hierboven weergegeven- de 
bereikbaarheid naar aanleiding van de ontwikkelingen rond de Regiotram en daarnaast de actualisatie en 
evaluatie van de regiovisie. Naar de Actualisatie van de regiovisie wordt alom met nieuwsgierigheid 
uitgekeken. De Stuurgroep steunt de koers die de Projectdirectie als ambtelijk opdrachtgever schetst. 
Hoofdlijn vormt daarin de regio te gaan beschouwen als een zogenaamd Daily Urban System, een 
robuust netwerk waarvoor bereikbaarheid belangrijk is, maar ook kwaliteit. Het schept de mogelijkheid 
een agenda van de regio op te stellen, met nieuwe vormen van flexibele bestuurlijke en organisatorische 
samenwerking. Het eerste kwartaal van 2013 komt er een aantal conferenties om deze denkrichtingen te 
toetsen. Vóór de zomer moet de besluitvorming, ook in raden en Staten zijn afgerond.

Verder stelde de Stuurgroep de Uitvoeringsprogramma’s 2013 vast van de programma’s Bereikbaarheid, 
Regiopark en Substantiële Regionale Projecten.

Aanbesteding project RegioTram definitief gestopt
De aanbestedingsprocedure van project RegioTram is definitief gestopt. Dat hebben de colleges van 
B&W en GS besloten. Hiermee is tegemoet gekomen aan de wens van de Groninger Gemeenteraad. Het 
college van GS betreurt dit besluit, maar respecteert het en ziet geen mogelijkheid de 
aanbestedingsprocedure en het project voor te zetten nu de gemeente zich heeft teruggetrokken. Dit 
schrijven beide colleges in een brief aan de Gemeenteraad, Provinciale Staten en de Regio Groningen-
Assen, de opdrachtgever van het project.

De twee marktpartijen TramTeam en PinG, die hun bieding in september hebben afgerond, zijn hiervan 
formeel op de hoogte gebracht. Beide partijen ontvangen een beëindigingvergoeding van 2 miljoen euro .

De projectorganisatie zal zorgvuldig worden afgebouwd. Het merendeel hiervan is voor de jaarwisseling 
gereed. Een aantal werkzaamheden zoals het voldoen van de laatste facturen, het compleet maken en 
afsluiten van de archieven zal met een minimale bezetting in januari 2013 worden afgerond. Eind januari 
worden de boeken van project RegioTram gesloten en zal hierop een accountantscontrole worden 



uitgevoerd.

Het project RegioTram was een initiatief van Regio Groningen - 
Assen<http://www.regiogroningenassen.nl/>, provincie Groningen<http://www.provinciegroningen.nl/> en 
gemeente Groningen<http://gemeente.groningen.nl/>. De oorspronkelijke opdracht bij de start in 2007 
was om een tramlijn te ontwerpen tussen Hoofdstation Groningen en Zernike. Begin 2009 kwam daar een 
nieuwe opdracht bij: het maken van een plan voor de aanleg van een tweede tramlijn, tussen 
Hoofdstation Groningen en Kardinge. Daarnaast was de ambitie om met de tram door te rijden in de 
regio. Hiertoe is heeft De Stuurgroep een plan van aanpak vastgesteld en op basis daarvan is in juli dit 
jaar besloten te starten met de verkenningen naar het doorrijden van Groningen naar Zuidhorn en naar 
Hoogezand-Sappemeer.

Dit is een gezamenlijk nieuwsbericht van de Provincie Groningen en de gemeente Groningen, dat op 11 
december jl. verscheen

RegioTram, hoe verder
Het Portefeuillehoudersoverleg Verkeer en Vervoer en de Stuurgroep RGA hebben de stand van zaken 
rond de RegioTram besproken. Zij hebben geconstateerd dat de bereikbaarheid van stad en regio een 
gezamenlijke opgave is en blijft. Stad en regio pakken het (her)formuleren van de 
bereikbaarheidsstrategie als gevolg van het niet doorgaan van de RegioTram dan ook samen op. De 
afhechting van oude afspraken wordt daarin meegenomen.

De komende periode wordt de Netwerkanalyse RGA geactualiseerd. Het omvat een breed gedragen 
probleemanalyse en oplossingsrichtingen, die een antwoord bieden op de geconstateerde knelpunten in 
de bereikbaarheid van deur-tot-deur in de regio.

Inmiddels zijn de economische omstandigheden veranderd. Dit heeft gevolgen voor de bereikbaarheid, 
vooral wegens de aangepaste woningbouwcontingenten en veranderde werkgelegenheidsrelaties. Ook 
de krimp in gebieden om de Regio Groningen-Assen heen heeft invloed op de mobiliteit. En uiteraard 
zullen er alternatieve scenario’s voor de RegioTram opgesteld moeten worden. De geactualiseerde 
Netwerkanalyse dient als basis voor de aangepaste bereikbaarheidsstrategie.

Vóór de zomer moet er een bijgestelde bereikbaarheidsstrategie van de regio zijn, die het draagvlak heeft 
van de gemeenteraden en Provinciale Staten en een bijdrage levert aan de onderhandelingen over de 
resterende RSP-middelen. Het resultaat van deze activiteiten is tevens input voor de actualisatie van de 
Regiovisie, die enige tijd geleden is gestart.

Regiolab
Er bestaat een intensieve relatie tussen de diverse opleidingen in Groningen en Regio Groningen-Assen. 
Door de jaren heen lopen studenten stage bij de Regio, doen onderzoek en draagt de Regio bij aan 
conferenties georganiseerd door studenten. Op 6 december vond aan de Oosterstraat een 
lectorenbijeenkomst plaats. Doel daarvan was kennis over vraagstukken in de regio structureel op te 
bouwen en de opleidingen de kans te geven de aandacht voor de regio beter in te bedden in de 
onderwijsprogramma’s. Docenten en lectoren van de Hanzehogeschool, Noorderruimte, de Academie 
voor Bouwkunst en de RUG, Faculteit Ruimtelijke Wetenschappen, gingen in gesprek met de 
programmaleiders op grond van de eerste versie van de kennisagenda voor de regio.

Dat leverde zeer geanimeerde contacten op. Deze krijgen een vervolg op twee niveaus: directe matches 
tussen vragen en studenten en een meer strategische discussie over de inbedding van de kennisvragen 
vanuit de regio in een groter geheel van de ruimtelijke wetenschappen.

Ronde van de regio

Regio Groningen – Assen richt zich onder anderen op de beleving van de kernkwaliteiten waar het gebied 



haar kracht aan ontleent. Die liggen in in het contrast tussen stad en platteland, het hoogstedelijke met de 
hoogwaardige voorzieningen en het vrije uitzicht, de natuur en de afwisselende landschappen en goede 
toegankelijkheid van het landelijk gebied. De herkenbaarheid en aantrekkelijkheid van de regio voor 
bedrijven, werknemers, kennismedewerkers/experts, studenten vindt hiermee versterking.  Op 
verschillende manieren werkt de regio met haar deelnemers aan de invulling hiervan. Eén daarvan is het 
ontwikkelen van de Ronde van de regio. Een recreatieve fietsroute, waardoor inwoners en bezoekers het 
gebied actief kunnen beleven, door er te fietsen, informatie te krijgen en langs de vele bijzondere punten 
en interessante en mooie gebieden in de regio geleid te worden.

Als Regio willen wij een goede gastheer zijn. Samen met de ANWB, Marketing Groningen en Drenthe 
werken de twaalf regiogemeenten vijftien provincie- en gemeentegrenzen overschrijdende deelroutes uit. 
De routestructuur is herkenbaar, heeft een regionale uitstraling en voert langs culturele, landschappelijke 
en cultuurhistorische plaatsen, culinaire en agrarische plekken en evenementen. Per route zijn bovendien 
bijzondere interessante plekken aangewezen, waarbij geldt dat elke route deze met elkaar verbindt.

De Ronde van de regio is een visitekaartje voor het gebied en maakt bezoekers en inwoners bewust van 
de kwaliteiten van de regio. De totale Ronde van de regio is in delen te fietsen. De Ronde maakt zoveel 
mogelijk gebruik van het fietsknooppuntensysteem. Met de keuze voor dit systeem is de bewegwijzering 
en het onderhoud van de fietspaden gegarandeerd. Verder wordt bij de routekeuze rekening gehouden 
met aanwezigheid van horeca. In het voorjaar 2013 zal de route worden gelanceerd.

Impressie bijeenkomst raden & Staten 22 november
Op 22 november vond een informatiebijeenkomst voor raden & Staten plaats.

Voorgerecht; regionaal voedsel
Bij wijze van 'voorgerecht' presenteerde Dr. Peter Klosse, lector gastronomie aan de Stenden 
Hogeschool, op 22 november ontwikkelingen op het gebied van voedsel en gezondheid. De heer Klosse 
feliciteerde Regio Groningen - Assen met haar uitgave 'Eten dichtbij, verreweg de meeste kansen'. "Het is 
hierin goed te zien dat de Regio voedsel als een bindmiddel ziet tussen stad en platteland. Hiermee 
creëer je betrokkenheid, waardering en liefde voor producten en producenten uit eigen regio", aldus 
Klosse. Na deze woorden was het tijd voor een smaakvol buffet gemaakt van lokale producten.

Hoofdgerecht; actualisatie van de regiovisie
Na het buffet serveerde Han Michel, lid van het kwaliteitsteam van de regio, het 'hoofdgerecht' van deze 
bijeenkomst. Han presenteerde het advies van het team over de actualisatie van de regiovisie.

Conform het convenant van de Regio wordt eenmaal in de vijf jaar antwoord gegeven op de vraag of de 
gevolgen van de samenwerking in de Regio zowel bestuurlijk, organisatorisch, inhoudelijk als financieel in 
overeenstemming zijn met de vastgestelde visie, en of de Regiovisie nog voldoende antwoord biedt op 
maatschappelijke ontwikkelingen.

Wat het kwaliteitsteam betreft wordt steeds duidelijker dat de regionale ambities van weleer aan 
betekenis en realiteitszin hebben verloren. De actualisatie kan een nieuwe impuls geven aan de regionale 
samenwerking, om niet alleen zo goed mogelijk uit de periode van economische stagnatie te geraken 
maar ook om de kwaliteiten van de regio beter uit te serveren. De Stuurgroep van de regio heeft op 13 juli 
jl. besloten de actualisatie van de regiovisie voortvarend op te pakken en een nieuw toekomstperspectief 
te schetsen dat ook wordt vertaald naar een vernieuwde organisatie en benodigde instrumenten. Het 
advies van het kwaliteitsteam is hierbij een belangrijke bouwsteen en presenteert analyses, thema's en 



aandachtspunten die de discussie kunnen voeden.

Oogst; opbrengsten vanuit de discussiegroepen
En die discussie werd direct na afloop van de presentatie al gevoerd in vier deelgroepen.
Een impressie van de belangrijkste uitkomsten en vragen uit deze groepen:

 *   De analyses en thema's uit het advies van het kwaliteitsteam worden deels door de aanwezigen 
herkend. Wat daarbij aanspreekt en van belang wordt gevonden: het tijdig bijstellen van ambities, het 
hanteren van flexibele grenzen en het samenwerken in wisselende coalities.
 *   Belangrijk aandachtspunt is de betrokkenheid en invloed van raden en Staten. Het beeld ontstaat dat 
raads- en Statenleden gemakkelijk op afstand kunnen komen en aansluiting missen. Het feit dat er 
vragen zijn over de wijze en het moment waarop raden en Staten betrokken worden en invloed hebben, 
geeft aan dat hier actie op gezet moet worden.
 *   Over de urgentie van samenwerking bestaan wisselende beelden; is de noodzaak en urgentie voor 
samenwerking nu juist groter of kleiner dan bij het verdelen van de groei in 2004? Een evaluatie waarbij 
de opbrengsten van de regionale samenwerking (nogmaals) zichtbaar worden gemaakt, kan hierin 
volgens veel aanwezigen een goede rol spelen. De discussies over mogelijke gemeentelijke herindeling 
spelen hierbij op de achtergrond een rol.
 *   Als het gaat om onderwerpen op de vernieuwde regionale agenda scoort bereikbaarheid hoog. 
Nagenoeg alle aanwezigen zijn van mening dat er nog steeds een bereikbaarheidsprobleem voor de stad 
Groningen én de regio is. Unaniem wordt het belang van een geactualiseerde netwerkanalyse 
onderschreven om het bereikbaarheidsprobleem te analyseren op basis van huidige inzichten en 
toekomstige ontwikkelingen en oplossingen te realiseren.
 *   Ook over andere inhoudelijke thema's op de vernieuwde regionale agenda is gesproken:
    *   Binnen wonen lijken de thema's herstructurering en de kwalitatieve woningbouwafstemming 
relevant.
    *   Suggesties voor focus Regiopark: verstevig de relatie met economie/recreatie, kies voor de twee 
nationale landschappen.
    *   Het leggen van verbindingen is economisch van belang; bijvoorbeeld tussen de regio en de 
Eemsdelta en Duitsland en tussen het MKB en de topsectoren.
    *   Als eventuele nieuwe onderwerpen worden in enkele groepen genoemd: cultuur, sport en 
voorzieningen en de omslag naar een faciliterende overheid. De mogelijke rol van de regio wordt hierbij 
verwoord in termen van 'kennis delen en verbinden'.

Hoe verder: een schets van het actualisatieproces
De oogst vanuit de discussiegroepen wordt als input gebruikt bij het verder uitwerken van een nieuwe 
regionale agenda. In februari staan tijdens een ambtelijke bijeenkomst keuzes en dilemma's op de 
agenda. Vervolgens vindt in maart een bijeenkomst voor bestuurders en stakeholders plaats. Raden en 
Staten kunnen meningsvormend een concept van de actualisatie bespreken tijdens de bijeenkomst die 
staat gepland op 8 april 2013.

De Stuurgroep heeft als doel gesteld dat de regiodeelnemers de besluitvorming over de actualisatie van 
de regiovisie kunnen afronden vóór de zomer van 2013. In de aanloop naar de 
gemeenteraadsverkiezingen in 2014 is dan een nieuw regionaal perspectief voorhanden.

Voor vragen of opmerkingen kunt u contact opnemen met de voorzitter van de werkgroep actualisatie, 
Johan Koopmans, via j.koopmans@provinciegroningen.nl of 050 316 4475.

Wij wensen u prettige kerstdagen en een voorspoedig 2013!
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